

Agenda

Møde:	Bestyrelsesmøde
Dato:	Mandag den 9. marts 2026 kl. 16.30
Sted:	Holbæk Sejlklub
Deltagere:	Ole Poulsen, formand, Holbæk Sejlklub
Bestyrelsen:	Jens Rask (JR), Jørgen Thorsell (JT), Michael Rasmussen (MR), Nicolai Aistrup Pedersen (NP), Tue Steen Andersen (TA), Lene Holm (LH) på Teams, Nicolai Vædele (NV) og Nathalia Nyeland (NN)
Sekretariatet:	Anders Kristensen (AK), Bettina Pyndt (BP)

16.30	1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) Bestyrelsen tager stilling til mødets dagsorden og forløb. Dagsorden blev godkendt.
	2. Referat fra sidste møde (beslutning) Referatet fra bestyrelsesmødet den 6. februar. Godkendt på Teams og var offentliggjort, ingen yderligere bemærkninger.
16.35	3. Orientering af direktør (orientering og diskussion v/AK) Behandling af orientering vedr. arbejdet i sekretariatet og plan frem til klubkonferencen 2026. • Medlemsstatistik offentliggøres i slutningen af marts - efter GF2026 • Der arbejdes videre med det folkeoplysende område • Der er behov for at revidere DS vedtægter • Elitekurs mod OL, nyt initiativ, som er arrangementer for partnere/sponsorer • Anders (AK) er på Mallorca, hvor han også mødes med trænerne
16.50	4. Nyt udvalg for sejlerskoler og prøver (beslutning v/NV) Dokumentet, der beskriver mandat og sammensætning af det nye udvalg, blev gennemgået, og der var enkelte bemærkninger. Beslutning Dokumentet skal genbesøges og opdateres. Der skal foretages rettelser vedr. budgetansvar i pkt. 8 og pkt. 3 skal justeres, så udvalget kun består af 3-5 medlemmer. Når disse er opdateret, er udvalget godkendt. National Standard på prøver Der har det seneste halve år været arbejdet på at etablere en fælles national standard på prøver, særligt på teoridelen. Søfartsstyrelsen virkede længe til at støtte dette, men sprang i målet. Det giver anledning til bekymring, da det faglige niveau risikerer at ende lavere end tidligere. Beslutning

	Der er fortsat bekymring for udviklingen, men dialogen med myndighederne er positiv – om end langsommelig. Bestyrelsen besluttede derfor ikke at foretage sig yderligere for nuværende, men følger processen tæt. Principielt vurderede bestyrelsen, at sagen ligger inden for den eksisterende strategi og dermed kan håndteres af AK. Det er derfor ikke et bestyrelsesanliggende på nuværende tidspunkt.
17.10	5. Det internationale arbejde (beslutning v/TA og AK) TA træder ind som DS-repræsentant i ORC (måleregel). Dette medfører mødeomkostninger, som bestyrelsen i DS tidligere ikke ønskede at afholde. Det internationale arbejde vil blive prioriteret højere i fremtiden, og der er afsat yderligere midler i forhold til 2025 til at afholde disse omkostninger. Bestyrelsen forstår og betoner vigtigheden af, at DS kommer tættere på verdens største måleregel. Beslutning TA tiltræder som DS-repræsentant i ORC. Bestyrelsen godkender, at der vil være omkostninger forbundet med denne rolle, som forventes at være inden for det budgetterede.
17.15	6. IT-Strategi (beslutning v/NP) DS' eksterne IT-strategi blev gennemgået. Der er en række udfordringer knyttet til den eksisterende model, hvilket DS er bevidst om. Emnet forventes også at blive berørt på GF 2026. Det centrale i den nye IT-strategi er, at DS er åben for integration med forskellige medlemssystemer. Målet med strategien er: • at basere løsninger på standard platforme (primært Microsoft) • at sikre, at systemer er flytbare, så DS ikke bliver afhængig af en leverandør • at understøtte services til klubberne gennem en fælles medlemsdatabase - idræts-ID bliver under alle omstændigheder en realitet i den nærmeste fremtid. Der var en række spørgsmål af afklarende karakter, herunder om processen for den videre orientering af klubber og øvrige interessenter. Beslutning Bestyrelsen vedtog enstemmig den nye IT-strategi.
18.00	7. Folkemøde 2026 (beslutning v/JR og NV) Kort oplæg ved NV. Skal DS deltage i folkemødet og i så fald, hvordan og med hvilket tema? DS gennemgik oplægget. Friluftsrådet har booket en scene til 2 debatarrangementer, og DS er i dialog med andre aktører om tilstedeværelse. Beslutning Bestyrelsen har godkendt, at DS deltager i Folkemødet 2026 på Bornholm. JR, AK og Jeppe Olsen fra sekretariatet deltager. Deltagelsen er betinget af, at de kan køre hjem samme dag.

	DS skal forberede 3-4 emner til drøftelse og medbringe visitkort/flyvers.
19.26	8. Podcast – Bag Sejlerne (beslutning v/AK og JR) Opfølgning fra møde i november. Alle har hørt nogle afsnit. Skal og bør DS lægge navn til? Opbakningen har ingen økonomiske konsekvenser eller forpligtelser. Beslutning Bestyrelsen har besluttet, at såfremt podcasten drives af en sejlklub, og der ikke er omkostninger forbundet for DS, har AK mandat til at træffe beslutning om DS' opbakning, hvilket også er gældende i dette tilfælde.
19.28	9. Generalforsamling (beslutning v/AK og JR) Gennemgang af plan samt beslutning om prioriteringer og holdninger til fremsatte forslag. • Program formiddag • Drejebog • Forslag fremsat af Århus Sejlklub vedr. Ligaen. Der henvises til forslag på dansksejlunion.dk. Hvordan forholder DS bestyrelses sig til forslaget? • Tildeling af hæderstegn m.m. • Fokuspunkter for året 2026 – hvilke skal betones eller præsenteres? • Generalforsamling – tid og sted 2027? Beslutning Formiddagens program blev besluttet og kan nu ses på DS hjemmeside. • Jens Rask byder velkommen • DS præsenterer sit forslag til en plan for fremtidssikring af Ligaen. Aarhus Sejlklub præsenterer sit forslag og herefter diskussion af løsninger og muligheder. • DS gennemgår årets regnskab og budget 2026, herefter diskussion og spørgsmål. Vedr. forslaget om Ligaen foreslår DS, at der nedsættes en arbejdsgruppe, som kan arbejde videre med spørgsmålet. DS skal sikre, at de deltagende medlemmer har mandat fra deres respektive sejlklubber. Arbejdsgruppen skal blandt andet undersøge mulighederne for at videreføre Ligaen i et levedygtigt format. DS kan som udgangspunkt ikke yde økonomisk bidrag til ligaens drift. Næste Generalforsamling afholdes lørdag den 20. marts 2027 i det nye Sejlsportscenter Øst, under forudsætning af at huset står færdigt.
19.55	10. Eventuelt • B-4 er planlagt til 3. juni som fysisk møde i vest, forslag eller ønsker til lokation?

	Beslutning: Det blev aftalt, at Ebeltoft bliver rammen for B-4. • 30. Maj har Birkerød Sejlklub jubilæum (50 år), hvem stiller på vegne af DS? • Beslutning: På vegne af DS deltager Jens (JR) og Nathalia (NN).
--	--